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دنیا حیدري

حساب و كتاب نه،  بازخواست كنيد 
با وجود تمام وعده هاي داده ش��ده، انتظارات برآورده نش��د. اين را با 
نگاهي كوتاه به نتيج��ه پاياني دو رقابت آس��يايي جاكارتا و هانگژو به 
خوبي  مي توان دريافت. صدالبته كه نمي توان منكر تلاش ورزشكاران 
و موفقيت هاي آنها ش��د، اما نتيجه كار آن چيزي نب��ود كه انتظارش 
مي رفت، ب��ه همين دليل هم درس��ت بعد از بازگش��ت كاروان ايران، 
تمام نگاه ها به مس��ئولان عالي رتب��ه ورزش بود كه آي��ا برخوردي با 

فدراسيون هاي ناكام خواهند كرد؟
با وجود انتقادهاي بس��يار، مطالبه گري در ورزش اي��ران معنايي ندارد، 
به همين دليل هم هيچ مقام، مس��ئول و مديري تا به امروز پاسخگوي 
ناكامي هاي رقم خورده نبوده اس��ت، حتي اگر مقصر اول و آخر باشد. با 
وجود اين براي نخستين بار، رئيس كميته ملي المپيك عزم تابوشكني 
دارد، به طوري كه از تشويق و تنبيه هم زمان خبر مي دهد. در اصل هم بايد 
همين باشد، يعني همانطور كه به وقت موفقيت تقدير و تشويق مي شود، 
به وقت ناكامي نيز بايد مسئولان مطالبه گري كنند و در پي برخورد باشند. 
در آن صورت همانطور كه فدراس��يون هاي موفق انتظار تقدير و تشويق 
دارند، فدراس��يون هاي ناموفق هم خود را آماده پاس��خگويي مي كنند. 
مطالبه  گري كه مي تواند بر تعداد فدراسيون هاي موفق بيفزايد و مديران و 

رؤساي فدراسيون ها را بر     آن دارد كه به جاي شعار دادن كار كنند. 
در همين راستا خس��روي وفا تأكيد مي كند فدراسيوني كه موفق بود 
تشويق مي شود و بودجه بيشتري می گيرد و فدراسيوني كه شعار داده 
از نظر مالي تنبيه مي شود. هرچند از صحبت هاي مطرح شده مي توان 
اينطور برداشت كرد كه ميزان پرداختي كميته به فدراسيون ها دليل 
اصلي چنين تصميمي است، چراكه براساس صحبت هاي رئيس كميته 
ملي المپيك، پرداختي به فدراسيون هاي ورزشي صددرصد رشد داشته 
و اين مسئله در 40سال اخير بي سابقه بوده است، اما با هر قصد و نيتي 
كه باشد، برخورد با فدراسيون هاي ناكام اقدامي پسنده است كه براي 
نخستين بار شاهد آن هستيم. اما س��ؤال اينجاست كه چرا برخورد با 

فدراسيون هاي ناكام بايد به واسطه كاهش بودجه باشد؟!
بي ترديد رؤساي فدراس��يون هايي كه به جاي كار كردن شعار دادند 
و در هانگژو باري از دوش كاروان ايران برنداش��تند بايد پاس��خگوي 
اهمال كاري هاي خود باش��ند، اما نه باكاهش بودجه، چراكه دود اين 
تصميم به طور مستقيم به چشم ورزش��كاران مي رود و كوچك ترين 

مشكلي براي رئيس فدراسيون ايجاد نمي كند. 
بر كسي پوشيده نيست كه بسياري از فدراسيون ها طي سال هاي اخير 
اعزام هاي زيادي را به بهانه مشكلات مالي لغو كردند و از فراهم كردن 
شرايط تمريني هم سرباز زدند، به طوري كه بسياري از ورزشكاران براي 
رس��يدن به آمادگي ايده آل ناچار به هزينه كردن از جيب شدند. حال 
اگر قرار باشد به دليل ناكامي در هانگژو نيز بودجه برخي فدراسيون ها 
كم شود، تنها شاهد بغرنج شدن شرايط ورزشكاران خواهيم بود؛ چه در 

اعزام و چه به لحاظ تأمين امكانات جهت برپايي اردوهاي تمريني !
خس��روي وفا اولين گام را برداش��ته، اما از او كه سال هاست در ورزش 
حضور دارد انتظار مي رود به جاي حساب و كتابي كه به زيان ورزشكاران 
است، اقدام به بازخواست كند. بازخواست از مديراني كه ترجيح دادند به 
جاي كار كردن شعار بدهند و به همين دليل هم نتوانستند در بازي هاي 
آسيايي سودي براي كاروان ايران داشته باش��ند و حالا بايد زيان اين 
كم كاري خود را بدهند. اما بي ترديد تاوان مديران را نبايد ورزشكاران 
پس بدهند، هرچند كه با تصميم كاهش بودجه، نه رئيس فدراسيون 

كه ورزشكاران ضرر مي كنند.

سامان قدوس ليگ جزيره را خيره كرد. نخستين گل 
اين فصل ستاره ايراني برنتفورد شليكي استثنايي 
بود كه فوتبال جزيره را مبهوت خود كرد، درس�ت 
مثل س�ه بازي قبلي در ليگ جزيره و جام اتحاديه 
كه به عنوان يار تعويضي راهي ميدان شد، اما تنها 
چند ثانيه براي او كافي بود ت�ا يك بار ديگر دروازه 
برنلي را باز كند. او هشتم آبان ماه 1400 نيز با ضربه 
قيچي آكروباتيك و استثنايي دروازه اين تيم را باز 
كرده بود. اما آخرين گل ملي پوش ايراني برنتفورد با 
شكست 3 بر يك تيمش همراه بود، درست برخلاف 
اين ديدار كه با برتري 3 بر صفر ياران قدوس به پايان 
رسيد و گل سوم را بازيكن ايراني برنتفورد به نام خود 
ثبت كرد. گلي كه مي تواند نويد شروع تازه قدوس در 

اين تيم باشد، شروعي استثنايي و ديدني!

فريدون حسن 

پاداش يا دهن كجي به مدال آوران 
در روزهايي كه انتقاد هاي ورزشكاران مدال آور و افتخار آفرين ايران بابت 
تبعيض هاي تمام نشدني مسئولان ورزش در خصوص اعطاي پاداش  به 
اوج خود رسيده، ديروز وزارت ورزش از ميزان پاداش در نظر گرفته شده 

اين وزارتخانه براي مدال آوران بازي هاي آسيايي هانگژو خبر داد. 
اعلام اين خبر و در نظر گرفتن مبالغي به عنوان پاداش كه حتي در مقايسه 
با دريافتي  يك فوتباليس��ت معمولي در يكي از تيم هاي انتهاي جدولي 
ليگ هاي فوتبال هم پايين تر اس��ت، به طور حتم يك دهن كجي آشكار 
به تمام مدال آوران ورزش كشور و افكار عمومي زخم خورده از خنده هاي 
فوتباليس��ت هايي اس��ت كه اين روزها حواله وارد ك��ردن اتومبيل هاي 

چندصد ميليارديشان را در فضاي مجازي پخش مي كنند. 
جاي تأسف دارد كه ظاهراً قرار نيست سياس��ت حاكم بر وزارت ورزش 
تغيير كند و همچنان فوتبا ل زدگي آقايان كت و شلوارپوش ورزش به طرز 
مشمئز كننده اي پابرجاس��ت. البته حتماً آقايان در مقام توجيه خواهند 
گفت كه اين مبالغ از قبل تعيين شده است، اما سؤال اينجاست كه مگر 
نمي ش��د اين ميزان پاداش توهين آميز را اصلاح ك��رد؟ همه ديديم كه 
همين فوتبال چگونه در بازي هاي آسيايي باعث تحقيرمان شد، اما گويا 
آقايان چشم ها را بسته اند و گوش ها را هم با پنبه پر كرده اند كه نه چيزي 

مي بينند و نه اين همه فرياد بابت بي عدالتي و تبعيض را مي شنوند. 
آنچه اين روزها از زبان مدال آوران و افتخارآفرينان ورزش كش��ور مطرح 
مي شود، حقيقت تلخ »باختن و جايزه گرفتن است«، جوايز و پاداش هاي 
خارج از ضابطه و قانون كه يا به صورت چمدان دلار براي فوتباليس��ت ها 
ارس��ال مي ش��ود يا ش��كل و ش��مايل حواله واردات خودروي چندصد 
ميلياردي به خود مي گي��رد، آن هم براي تيم و بازيكنان��ي كه به ديدن 
شكست هايشان عادت كرده ايم. حقيقت تلخي است كه بقيه ورزشكاران 
بايد پيروز شوند، بايد افتخار آفريني كنند و بايد پرچم ايران را در بلندترين 
مكان ها به اهت��زاز درآورند، اما نبايد توقع پاداش داش��ته باش��ند. بايد 
سرخوردگي و توهين را تحمل كنند، بايد به همان كتري و قوري ها، به 
همان ست هاي جابه جاي شده زنانه و مردانه و نهايتاً به همان ربع سكه ها 
رضايت دهند و بعد بروند در گوشه اي با هزينه كردن از جيب شان براي 
المپيك و بازي هاي آسيايي و جهاني آماده شوند، چون براي آقايان مسئول 
فقط فوتبال مهم است و فوتباليست هاي بيت المال خور. در نهايت هم با 
منت و در زماني كه هنوز كسي اطلاع درستي از آن ندارد مراسمي برگزار 
مي شود كه پاداش هاي وزارت با منت به آنها داده شود، در زماني كه ارزش 

امروز پاداش هايشان شايد به نصف رسيده باشد. 

روابط عمومي وزارت ورزش و جوانان اعلام كرد كه طبق آيين نامه 
تجليل از قهرمانان، مبلغ تعيين ش��ده جوايز قهرمانان بازي هاي 

آسيايي و پاراآسيايي به شرح زير است: 
طلا: انفرادي ۹00 ميليون تومان، تيمي 4۵0ميليون تومان
نقره: انفرادي ۵00 ميليون تومان، تيمي ۲۵0ميليون تومان
برنز: انفرادي ۲۵0 ميليون تومان، تيمي ۱۲۵ميليون تومان

براساس اين گزارش، جوايز اين قهرمانان طبق آيين نامه مربوطه 
در مراسم تجليل از قهرمانان و مدال آوران اهدا مي شود.

پاداش مدال آوران هانگژو مشخص شد

نايب رئيس فدراس��يون واليبال مي گويد طب��ق قوانين، داورزني 
بازنشسته نيس��ت و مي تواند در انتخابات رياست اين فدراسيون 
حضور داشته باش��د. وحيد مرادي با بيان اينكه داورزني شرايط 
بازنشستگي را ندارد، مدعي شد: »اين شبهه اي است كه متأسفانه 
برخي از كانديداهاي رياس��ت واليبال با توجه ب��ه نزديك بودن 
انتخابات مطرح كرده اند تا ش��ائبه ايجاد كنند. آقاي داورزني ۶۲ 

سال دارد، بازنشسته نيست و قرار هم نيست بازنشسته شود.«

داورزني بازنشسته نيست

حامد قهرمانی

دفاع تمام قد سرمربيان كشتي از نتايج جهاني و آسيايي

 روزهاي سخت 
پيش روي ورزش اول

كشتي ايران مثل هميش��ه جور عدم مدال آوري ورزش ايران را كشيد. 
بازي هاي آسيايي هانگژو مثل تمام مسابقاتي بود كه همه منتظر شروع 
رقابت هاي كشتي مانده بودند تا طلسم مدال آوري و طلا گرفتن شكسته 
شود. با اين وجود حال و روز ورزش اول ايران اين روزها با حاشيه عجين 
ش��ده و تا دلتان بخواهد فقط اخبار عجيب و غريب از كش��تي به گوش 
مي رسد. ديروز سرمربيان دو تيم ملي آزاد و فرنگي روبه روي خبرنگاران 
نشستند و از آخرين وضعيت تيم هايش��ان و آنچه در مسابقات جهاني و 

بازي هاي آسيايي گذشت، گفتند. 
   يزداني تمام تيم ما نيست

پژمان درستكار، سرمربي تيم ملي كش��تي در ابتداي اين نشست گفت: 
»كشتي روزهاي سختي را در پيش دارد. بايد در كشتي آزاد سه سهميه 
المپيك ديگ��ر بگيريم و همه ما اينجا كنار هم هس��تيم تا كش��تي آزاد 
و فرنگي در المپيك خ��وب نتيجه بگيرند، بنابراين بدون س��وءگيري و 
گارد صحبت می كنيم.« درستكار با اشاره به شكست هاي كشتي گيران 
ايران در مسابقات جهاني ضمن بيان اينكه اين باخت ها با بازي رسانه اي 
بزرگ نمايي ش��د، ادامه داد: »البته ما در چند كش��تي مهم هم شكست 
خورديم. حتماً ي��ا كار ما يا كار كش��تي گير ايراد داش��ته اس��ت. قطعاً 
آسيب شناسي خواهيم كرد و س��عي مي كنيم اشتباهاتمان را به حداقل 
برس��انيم. از نقد منصفانه هيچ وقت ناراحت نمي شوم و تمركزم را هم از 
دست نمي دهم، بيشتر هم نقد شدم تا تشويق. هر كسي نقد سازنده داشته 
باشد و من احساس كنم درست است، آن را مي پذيرم، ولي گاهي نقدها 
تخريب است. وقتي قرار است چيزي را مقايسه كنيم بايد آن را در طول 

تاريخ در نظر بگيريم، نه تنها در دوره خاص بررسي شود.«
يكي از حواشي ايجاد شده بعد از بازگشت تيم ملي كشتي آزاد از بازي هاي 
آسيايي مس��ئله تغيير كادر فني اين تيم بود كه س��رمربي تيم ملي در 
واكنش به اين موضوع گفت: »جايگاه تيم ملي را ملك ش��خصي خودم 
نمي دانم. حق رئيس فدراس��يون اس��ت كه در مورد اين جايگاه تصميم 
بگيرد، چون او بايد پاسخگو باشد، اما تا زماني كه در تيم ملي حضور دارم 
با تمام توان مثل يك سرباز مي جنگم.« درستكار درباره پرداختن بيش 
از حد به كشتي حسن يزداني هم اشاره كرد و گفت: »به قدري بار كشتي 
حسن يزداني سنگين شده كه روي عملكرد تيم ملي تأثير گذاشته است. 
باخت او روي تيم اثرگذار است. اميدوارم حساسيت كشتي او را كم كنيد. 

حسن يزداني سردار تيم ماست، ولي همه تيم ما نيست.«
   گرايي را حفظ مي كنيم 

در ادامه حسن رنگرز، س��رمربي تيم ملي كشتي فرنگي گفت: »در سال 
المپيك و بازگشت روسيه و بلاروس، مسابقات جهاني با كيفيت متفاوت 
برگزار شد. نتيجه نس��بت به سال گذش��ته، دو پله صعود و كسب طلا و 
تعداد مدال بيش��تر بود كه در نهايت نتيجه خوبي ب��ود. بعضي عملكرد 
خوبي داشتند و در مجموع آماري، عملكرد قابل قبول بود. در فاصله كوتاه 
در بازي هاي آسيايي شركت كرديم كه اين در عملكرد بچه ها اثر داشت. 

مي توانستيم در هانگژو به چهار طلا برسيم كه نشد.«
احتمال تعلي��ق بلندمدت محمدعلي گرايي يكي از حاش��يه هاي اصلي 
تيم ملي كشتي فرنگي اس��ت كه رنگرز در مورد آن اينگونه توضيح داد: 
»گرايي تعليق نشده، حين مسابقات اتفاقي افتاد و ايميلي به ما رسيد كه 
بايد توضيحاتي در مورد اتفاقات آنجا ارائه ش��ود. فدراسيون هم متني را 
تنظيم كرد تا در قالب لايحه دفاعي دفاع كنيم.« رنگرز در خصوص اينكه 
آيا امسال نيز برخي كشتي گيران كمتر در مسابقه شركت مي كنند، تأكيد 
كرد: »شرايط ما از لحاظ كمي و كيفي متفاوت از رشته آزاد است و با توجه 
به شرايط مان برنامه خواهيم داشت. بايد از داشته هاي خود حفاظت كنيم. 
كمتر از شش ماه عملًا بچه ها را در اختيار داريم و حضور در المپيك بازه 
زماني چهار ساله را مي طلبد. اولويت اول حفظ چهره هاي مدال آور است 

و در عين حال بايد فضا را براي جوانان هم فراهم كنيم.«

بازگشت قدوس با شليك خيره كننده
قاب

نبايد المپيك را از دست بدهيم يك مدال كمتر از انتظارم گرفتيم
رضا خيرخواه، سرمربي تيم ملي ژيمناستيك 
ايران در گفت وگو با مهر تأكيد كرد بايد هرچه 
سريع تر رياست فدراس��يون مشخص شود تا 
ورزشكاران بتوانند در رقابت هاي كسب سهميه 
المپيك شركت كنند: »ش��رايط بحراني قبل 
از اعزام جو را متش��نج كرده بود، با وجود اين 
موفق به شكستن طلسم 80ساله ژيمناستيك 
شديم. هرچند كه اگر شرايط مساعد بود توان 
كس��ب دو مدال را هم داش��تيم. تا امروز زمان 
زيادي را از دست داده ايم، اما هنوز هم شانس 
كسب سهميه و مدال المپيك را داريم. در حال 

حاضر اصلي ترين مشكل ما اعزام به مسابقات 
پيش روست. سال گذشته شانس كسب سهميه 
در مسابقات جهاني بلژيك را داشتيم كه به دليل 
مشكلات از دس��ت داديم. بنابراين بايد هرچه 
سريع تر مش��كلات فدراس��يون ژيمناستيك 
حل و فصل ش��ود تا م��ا بتوانيم در مس��ابقات 
پيش رو شركت كنيم. چهار مس��ابقه در قطر، 
آلمان، آذربايجان و مصر داريم كه بايد در آنها 
شركت كنيم. به اين خاطر كه امتياز سه مسابقه 
با يكديگر جمع مي شود. ما از الان بايد به فكر 

باشيم و سرمايه گذاري كنيم.«

س��رمربي تيم ملي قايقراني روئينگ ايران در 
مورد عملكرد مردان و زنان روئينگ سوار ايران 
گفت: »پيش بيني من سه مدال بود و يك مدال 

كمتر گرفتيم.«
افش��ين فرزام در ادامه گفت و گوي خود با ايسنا 
افزود: »بايد با تلاش بيش��تر نقاط ضعف خود را 
برطرف كنيم. ژاپن امكانات فوق العاده اي دارد و 
حتي المپيك برگزار كرده و از نفرات ش��اخصي 
برخوردار است. اين كشور در بازي هاي آسيايي سه 
مدال نقره گرفت و من هم دوست داشتم هم رده 
ژاپن ق��رار بگيريم، اما يك مدال كمتر به دس��ت 

آورديم.« او در پاسخ به اين پرسش كه قرار است 
روئينگ براي انتخاب��ي المپيك هم اردوي خارج 
از ايران داشته باش��د، گفت: »مسابقات انتخابي 
المپيك اواخ��ر فروردين و اوايل ارديبهش��ت ماه 
برگزار مي ش��ود كه در آن بازه زماني روسيه سرد 
است. اگر بتوانيم اردوي ۲0 روزه يا يك ماهه در 
جنوب چين داشته باشيم خيلي خوب است، اما 
بس��تگي به بودجه فدراس��يون دارد. اگر بودجه 
تأمين ش��ود از اي��ن اردو اس��تفاده مي كنيم، در 
غير اين صورت از داش��ته هاي داخلي اس��تفاده 

خواهيم كرد.«

    خبر

كميته  ملي المپيك 

شيوا  نوروزي
      گزارش  2

براي فدراسيون هايي 
ك�ه در بازي ه�اي 
آسيايي عملكرد خوبي داشتند پاداش ويژه در 
نظر گرفته است و فدراس�يون هاي ناكام نيز 
باي�د منتظر برخورده�اي تنبيهي باش�ند. 
محمود خس��روي وفا در نشس��ت هم انديش��ي با 
خبرنگاران اعزامي ب��ه بازي هاي هانگژو همانطور 
كه وعده داده بود انتقادها را گوش كرد و بسياري 
از نقدهاي وارده از سوي اصحاب رسانه را پذيرفت. 
رئيس كميت��ه  ملي المپي��ك به دلي��ل بيماري 
نتوانس��ت بازي ها را از نزديك رصد كند و پس از 
بستري شدن در بيمارس��تاني در هانگژو به ايران 
بازگشت. بااين حال خسروي وفا خيلي زود نشستي 
ترتيب داد تا هم صحبت هاي خبرنگاران را بشنود 

و هم ارزيابي اش را از عملكرد كاروان بيان كند. 
نتايج ضعيف برخي رشته ها در نوزدهمين دوره 
بازي هاي آسيايي باعث شد خسروي وفا آرزو كند 
 اي كاش همه رؤساي فدراسيون ها مثل عليرضا 
دبير باشند:  »اي كاش بقيه رؤساي فدراسيون ها 
هم مثل دبير باش��ند، آن وقت نگ��ران پاريس 

نبوديم. كشتي در بازي هاي آسيايي خيلي خوب 
ظاهر شد. ما با دبير دعوا كرديم، ولي او با ما دعوا 
نكرد، براي اينكه مثل بقيه سفر نمي رود. كاش 
بقيه رؤس��ا هم با ما دعوا كنند، ام��ا نتيجه ملي 
بگيرند. خيلي مهم است كه در جهت ملي دعوا 
كنيد. من با كشتي گيران شام نخوردم، ولي اگر 
۲0 رئيس فدراسيون مان مثل او بودند مدال هاي 
بيش��تري مي گرفتيم.« رئيس كميته برخلاف 
صحبت هاي قبلي اش بر كيفي نب��ودن كاروان 
تأكيد زيادی داش��ت:  »اگر چه در ابتدا تلاش بر 
اعزام كاروان كيفي به اين بازها بود، ولي در ادامه 
از اين منظر بنا بر برخي دلايل عدول كرديم، ولي 
با توجه به همين موضوع تلاش ش��د تا كارواني 
كم تعداد تر از دوره هاي گذش��ته اعزام كنيم كه 
در اين زمينه موف��ق هم بوديم، ول��ي در اينكه 
در برخي رش��ته ها نفرات اعزامي كيفي نبودند 

موافقم. نقدها را با جان و دل مي پذيرم.«
رئيس كميته  ملي المپيك با اش��اره به عملكرد 
خوب برخي فدراسيون ها تأكيد كرد:  »متأسفانه 
مسئولان جذب جاهاي خاصی مي شوند يا جايي 
مي روند كه طلا داشته باشد. در مسابقه اي مثل 

شطرنج هيچ مسئولي حضور پيدا نمي كند، ولي 
ش��طرنج طلا مي گيرد. ياد گرفتيم شعار بدهيم، 
برد را بگوييم خودم��ان بوديم و باخت از آن بقيه 
اس��ت. خيلي از اين رش��ته ها جاي��ي در پاريس 
ندارند. پاس��خ گرفتن كار رسانه هاست. اگر اين 
كار در كشور باب شود ديگر كسي جرئت نمي كند 
ش��عار دروغ بدهد. ما براي فدراسيون ها جريمه 
و تشويقي گذاشته ايم. دس��تمان براي پرداخت 
بيشتر باز است. فدراس��يوني كه عملكرد بهتري 
دارد را تش��ويق مي كنيم. بهترين راه حمايت از 
فدراس��يون هاي موفق افزايش پرداخت بودجه 
است. اولين باري است كه بودجه فدراسيون ها را 
با دو برابر افزايش پرداخت كرديم. فدراسيون هاي 
ضعيف هم كه رؤسايشان ش��عار داده اند از حيث 
مالي تنبيه مي ش��وند. در برخي رشته ها خيلي 
بهتر از دوره گذشته عمل كرديم، ولي در برخي 
ديگر ضعيف ظاهر ش��ديم و حت��ي انتظارات و 
پيش بيني هايي را كه خودش��ان كرده بودند هم 
نتوانستند برآورده كنند. اينكه برخي مي گويند 
بانوان ورزش��كار عملكردش��ان ضعيف بود بايد 
بگويم آنها تلاش شان را كردند و هنوز هم از حضور 

بانوان در بازي هاي آسيايي حمايت مي كنم.«
او همچنين به حضور درخشان سواركاران ايراني 
به ويژه نغمه خانجاني در هانگژو اشاره داشت: »در 
خصوص عملكرد تيم سواركاري نقدهايي مطرح 
اس��ت. پرش نغمه خانجان��ي، زن ايراني را ديدم 
و لذت بردم. س��واركاري هزينه س��نگيني دارد 
و زمانبر اس��ت. وقتي يك خانم بدون خطا پريد 
ظرفيت بالاي زن ايراني را به نمايش گذاش��ت. 
در خصوص شائبه هاي ايجاد شده هم بايد بگويم 
من متخصص نيستم و خود فدراسيون بايد اين 
مسائل را پيگيري كند. سواركاري در تاريخ باقي 

ماند. خروجي اين رشته از نظر من بد نبود.«
رئيس كميته  ملي المپپيك از اعزام زهرا نعمتي 
به بازي هاي هانگژو حمايت كرد: »از زهرا نعمتي 
براي اعزام دفاع كردم و خودم هم پاي او ايستادم. 
نعمتي افتخار ورزش بانوان اس��ت كه سه طلاي 
پارالمپيك دارد. اينكه چ��را مدال نگرفت دلايل 
متع��ددي دارد، ولي نعمتي س��رمايه اجتماعي 
است و من او را در توانمندي  و چهره اجتماعي اش 
مي بينم و اگر به او باز هم فرصت دهيم قطعاً طلا 

نگيرد، نقره را مي گيرد.«

كاش همه رؤسا مثل دبير باشند!

مراسم افتتاحيه 

شيوا  نوروزي
      گزارش  یک

 چ�ه�ارم�ي�ن 
دوره بازي هاي 
 پاراآس�يايي هانگ�ژو عص�ر ديروز ب�ا رژه 
كاروان باصلاب�ت اي�ران برگ�زار ش�د. 
»فرزن��دان اي��ران« ب��ا پرچم��داري س��اره 
جوانم��ردي و درحالي كه اين م��ادر قهرمان 
پيشاپيش كاروان حركت مي كرد، در ورزشگاه 
المپيك اسپورتس سنتر از مقابل تماشاگران 
رژه رفتند. ۲۱0 ورزشكار از كشورمان در ۱۶ 

رش��ته مردان و ۱4 رش��ته زنان در اين دوره 
حضور دارند. بيش از 3 هزار ورزش��كار از 44 
كشور در المپيك پاراآس��يايي از امروز رسماً 
رقابت خود را آغاز خواهن��د كرد. البته برخي 
رشته ها رقابت شان را از چند روز پيش شروع 
كرده بودند و بسكتباليست هاي باويلچر ايران 

هم به مصاف حريفان رفتند. 
»ايمان، ايران و افتخار«، شعار كاروان ما در 
هانگژو اس��ت. همانند ادوار گذشته اين بار 
هم سرپرس��ت معن��وي در كاروان حضور 

داش��ت؛ آوا الداغي دختر شهيد الداغي اين 
مسئوليت را برعهده داشت. همچنين ساره 
جوانمردي كه به همراه همسر و فرزندش به 
هانگژو اعزام شده به عنوان »مادر قهرمان« 
پرچم ايران را به دس��ت داش��ت. البته قرار 
بود فرزن��د او نيز در ورزش��گاه رژه برود، اما 
مسئولان برگزاري بازي ها در آخرين لحظه 
اين اجازه را به جوانم��ردي ندادند و وحيد 

نوري جايگزين او شد.
از جمله نكات حائز اهميت اين دوره مش��عل 

مج��ازي بازي هاس��ت. چيني ه��ا همانن��د 
بازي هاي آس��يايي در افتتاحي��ه بازي هاي 
پاراآس��يايي نيز آتش بازي نكردن��د تا از اين 
طريق به محيط زيست احترام گذاشته باشند. 
همچنين در بازي هاي پاراآسيايي هم مشعل 
به صورت مجازي روشن ش��د. در مراسم روز 
گذشته پرنده في في مورد استفاده قرار گرفت. 
اين پرنده الهام گرفته از فرهنگ ليانگژو است 
و تلفيقي از ميراث ش��هر هانگژو با تكنولوژي 

را نشان مي دهد. 
ملي پ��وش  جوانم��ردي،  س��اره  ن��ام   
پرافتخ��ار پاراتيران��دازي اي��ران در جه��ان 
و پارالمپي��ك در فهرس��ت كانديداه��اي 
انتخاب��ات كميت��ه ورزش��كاران پارالمپيك 
آس��يا ق��رار گرفته اس��ت. پرچم��دار كاروان 
پاراآس��يايي كش��ورمان ب��راي كس��ب آرا 
در اين انتخابات با ورزش��كاراني از رش��ته ها 
و كش��ورهاي پارادوچرخه س��واري)امارات(، 
پارادووميداني)عربستان، اردن، هند و چين(، 
پاراتني��س روي ميز)بحري��ن و چين تايپه(، 
راگب��ي باويلچر)ژاپ��ن( و بوچيا)س��نگاپور( 
رقابت مي كند. بر اين اساس، انتخابات كميته 
ورزشكاران در جريان بازي هاي پاراآسيايي در 
هانگژو برگزار مي شود و ۱0 نامزد براي شركت 
در رأي گيري در اين كميته معرفي ش��ده اند. 
پس از پايان رأي گيري، پنج نفر از اين ليست تا 
سال ۲0۲۷ عضو رسمي كميته ورزشكاران در 
هيئت اجرايي كميته پارالمپيك آسيا مي شوند 
و در نهايت يك نفر را از مي��ان خود به عنوان 
رئيس معرفي مي كنند ك��ه جايگزين رئيس 
فعلي كميته ورزش��كاران، جون��گ مين لي از 

كره جنوبي خواهد شد.

رژه فرزندان ايران در هانگژو
افتتاحيه چهارمين دوره بازي هاي پاراآسيايي برگزار شد

 تأكيد 
 خسروي وفا 

بر كيفي نبودن 
 كاروان 
ايران


